
 

 

 

 

Újból felcsendült a gitárszó templomunkban 

 

Sok idő eltelte után újból gitáros 

misén vehettek részt azok, akik 

július első vasárnapján az esti 

misére jöttek. A megújult 

zenészgárda január óta zenél együtt, 

többen közülük gitárt is akkor vettek 

a kezükbe először.  A tanulást, 

felkészülést ugyan megnehezítette a 

koronavírus miatt kialakult helyzet, a 

kitartásnak azonban megvolt az 

eredménye, ugyanis igazán szépen 

sikerült a kis csapat első szolgálata a 

szentmisén. A régi énekesek közül is 

többen becsatlakoztak a kórusba, és 

hála Istennek, a fiatalabb 

generációból is érkezett utánpótlás. 

A vetítésnek köszönhetően a 

közösség együtt énekelhette az 

ismerős dallamokat. Reméljük, a 

Ferenc atya szorgalmazására és 

támogatásával életre hívott, 

valamint Bálint Ádám evangélikus 

testvérünk szakértelmének és pedagógiai vénájának köszönhetően újjászerveződött gitáros 

énekkar jóvoltából még sok szép zenei élményben lesz részünk, és szolgálatukkal továbbra is 

színesíteni fogják közösségünk liturgikus életét. A csapat tervei szerint erre legközelebb 

augusztus 16-án kerül sor.                                                                        Dévai Zsuzsanna 
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Szemlélődő lelkigyakorlat után 

 

A nyár a pihenés, feltöltődés, szeretteinkkel való intenzívebb együttlét ideje. Hívő 

emberekként szeretteink között Jézus az első helyen áll, Róla sem feledkezünk el, ápoljuk a 

Vele való kapcsolatunkat, igyekszünk több időt meghitten együtt tölteni, „bepótolni” azt, ami 

az éves munka, rohanás miatt elmaradt, erőt gyűjtünk a ránk váró hétköznapokhoz. 

A mai ember számára sokféle lelki feltöltődést kínálnak a lelkigyakorlatos házak, plébániák, 

ki-ki temperamentuma, igénye szerint választhat belőlük, milyen módon tudna közelebb 

kerülni Istenhez, bensőségesebb kapcsolatot ápolni Jézussal. 

Szent Ignác szavai szerint a lelkigyakorlat alkalmassá teszi a lelket, hogy eltávolítson magától 

minden rendezetlen hajlamot, majd keresse az isteni akaratot, hogy életét lelke üdvössége 

felé irányítsa. 

Katonaként tudta, hogy amint a test karbantartására testgyakorlatokra van szükség, 

ugyanígy a lélek karbantartása is szükséges. Sérülése utáni kényszerpihenőjében dolgozta ki 

a lelkigyakorlatokat a saját tapasztalatai alapján.  

Fogalmaink szerint az üdvösség nem más, mint a teljes szeretet, teljes szépség, teljes jóság, 

egység és igazság, vagyis az Isten.  

Szent Ignác lelkiségét követő szerzetesként az általa kidolgozott „Személyesen kísért” 

lelkigyakorlatból kifejlesztett „Szemlélődő lelkigyakorlat” áll hozzám legközelebb, ezen a 

nyáron is ezt választottam lelki feltöltődés gyanánt a Tahiban működő Szív Lelkiségi 

Központban. 

Az első este bevezető beszédéből megragadott az alábbi gondolat: Gyakran szoktuk mondani, 

megkeressük, mi az Isten terve velem, rólam, s nem gondolunk arra, hogy Neki valójában 

nem velem és rólam van terve, hanem én magam vagyok az. Vagyis mi mindannyian az Ő 

tervei vagyunk az egész teremtett világgal együtt, mert minden, ami létezik a világban, az 

az Isten kimondott szava, ami megvalósul.  

Mi, emberek vagyunk a teremtmények között azok, akik tudunk szerepeket játszani, tudunk 

nem önmagunk lenni, hamis ént mutatni. A rendezetlen hajlam azt jelenti, hogy nem az isteni 

terv szerint élek, hagyom, hogy az egó-m uralkodjon.  

Bár hívő emberekként úgy élünk, hogy csupa jó dolgokat cselekszünk, de sokszor nem 

vesszük észre, hogy van a jónál jobb is. Tesszük a jó dolgokat, de nem gondolunk arra, 

mikor az Isten ránk néz, vajon mit lát? Ki vagyok én? 

A lelkigyakorlat arra való, hogy irányítsuk be magunkat a végtelen jóság, szépség felé, s 

akkor rá fogunk tudni látni arra a képre, ami mi vagyunk Isten szemében. Akkor el tudunk 

engedni mindent, ami nem mi vagyunk, ami rendezetlenség, ami a hamis énünkhöz tartozik. 

Szemlélődés közben gyakoroljuk a ráirányulást Istenre. Nem gondolkodni akarunk Róla, 

mert kicsik vagyunk az Ő megértéséhez, nem mondunk Neki, se Róla szép és jó dolgokat, 

hanem egyszerűen jelen vagyunk a csendben, s engedjük, hogy Isten az legyen, Aki, és 

mi is azok legyünk, akik vagyunk.  

Isten anyanyelve a csend, minden más csak fordítás. A szemlélődő lelkigyakorlatban ezen 

az anyanyelven gyakorolunk, vagyis mindvégig csendben vagyunk. Amikor Illés várja Istent 

mindenben, és végül az enyhe szellőben találja meg, úgy a szemlélődő ember Istennel a 

csend hangjában találkozhat tapasztalati módon a szavak helyett, s engedjük, hogy hasson 

ránk. Ehhez jó, ha kilépünk a megszokott környezetünkből, elhagyjuk az ismert és 

megszokott embereket, tevékenységeket, sebezhetőkké válunk, pusztába, sivatagba 

kerülünk. Itt ugyan egyedül vagyunk, de kapcsolatban Istennel és másokkal, akik velünk 

együtt ugyanúgy vágynak Őrá.  

A meditáció arra hív bennünket, hogy felejtsük el az Istennel szembeni összes 

elképzelésünket, érzéseinket, szebbnél szebb gondolatainkat. S azokat a vágyainkat is, 

amilyennek szeretnénk, hogy Isten legyen az életünkben, egyszerűen csak hagyjuk, hogy Ő 



Isten legyen. Ehhez az kell, hogy mindig újként tudjon megnyilvánulni az életünkben, mindig 

friss legyen, a meglepetések istene legyen. Úgy tud megszólítani bennünket, ha elengedjük 

azokat a konvenciókat, amit megszoktunk, Ő hogyan működik. Ahogyan megszoktuk, hogyan 

kellene viselkednünk, hogy azt gondoljuk, az Isten szempontjából a helyes úton járunk. 

A kinyilatkoztatás egyik forrása a Szentírás, amit olvasunk, elmélkedünk, gondolkodunk az 

üzenetén. 

Másik forrás a teremtett világ, amiben Isten mutatja meg nekünk Önmagát. 

Mondhatnánk úgy is, hogy az alkotásán keresztül az Ő profilképét szemléljük.  

Szemlélődni csak a jelenben lehet, ezért a gondolatokat elengedve, érzékeket használva 

hagynunk kell, hogy a természet által Isten hasson ránk, megérkezzünk a jelenbe, 

megnyugodjunk, megtapasztaljuk a természet önmagához való hűségét, az ÉLET jelenlétét. 

Ez volt az első nap „feladata”. 

Majd erre épült az élet legszebb analógiájának, a légzésnek érzékelése, amit egyébként 

legtöbbször figyelmen kívül hagyunk, pedig folyamatosan jelen van, életben tart bennünket. 

Ezek a gyakorlatok elvittek bennünket a nyugalommal Isten teremtő jelenlétének 

megtapasztalásába, a következő napok gyakorlatain keresztül pedig ez bontakozhatott 

bennünk tovább.  

A napi szentmisék és tanítások mellett lehetőségünk volt a felismeréseink, tapasztalataink, 

érzéseink feltárására is a lelkivezetésben jártas kísérőinkkel. A programot lezáró kör 

megosztásait hallgatva pedig hálás szívvel csodálkozhattunk rá Isten bőkezűségére a 

személyre szabott ajándékok kapcsán.                                                      Kurczina Terézia 

 

 

Isten irányította az életemet 

 

Ferenc atya Dévai Zoli nyugdíjba vonulása után nem sokkal megkeresett, hogy vállaljam el a 

sekrestyét. Úgy éreztem, méltatlan vagyok erre a feladatra, nem vagyok jártas ilyesmiben, 

nem fogok hozzá érteni, de az atya sorolni kezdte az összes jó tulajdonságomat, nagyon 

bátorított, mire én egy hét gondolkodási időt kértem, hiszen nagy kihívásnak éreztem, de 

egyben megtiszteltetésnek is.  

A férjemnek először el sem mertem mondani, ami még külön nehézséget okozott, szinte 

szenvedtem a titkolózástól, de úgy éreztem, magamnak kell eldönteni. Ám nem sokáig 

bírtam, és megosztottam vele a dilemmámat. Ő pedig bátorított, s a véleménye biztatásként 

hatott rám, segített a döntésben, végül elvállaltam. Az elején azonban eléggé izgultam, nem 

szoktam hozzá, hogy mások előtt olvassak, tevékenykedjek a szent térben. Aztán szép lassan 

megismertem Ferenc atya igényeit, szokásait, megszerettem ezt a szolgálatot, örömmel 

végzem itt a tennivalókat. Rácsodálkozom, milyen sok belső változást idézett bennem elő 

ez a hivatás, másként látok dolgokat. Talán szokatlan lehet a hivatás megnevezés, de annak 

érzem. Hiszem, hogy a Szentlélek másokon keresztül szólít meg bennünket, ezt tette velem 

is. Úgy érzem, ezen a szolgálaton keresztül közelebb kerültem az Istenhez.  

A karantén idején nagyon hiányzott a templom valós légköre. Amikor először meghallhattam 

a templomunk harangszavát, még a könnyem is kicsordult örömömben. 

Vallásos családból származom, Isten szeretetére neveltek bennünket, meg is maradtam ezen 

az úton. Egy nagyon szép, megerősítő istenélményt őrzök évekkel ezelőttről.  

Akkoriban a szüleim már csak segítséggel tudtak eljutni a templomba, így a testvérek között 

beosztottuk, mikor ki viszi őket misére. Éppen ránk esett a szolgálat Úr napja ünnepén, az 

unokám akkor egy éves volt, együtt mentünk Turán misére. Készítettem az unokámnak kis 

kosarat, teleraktam virággal, s valami megmagyarázhatatlan boldogság töltötte be a 

szívemet. A miséről hazaérve a mindenféle Isten iránti jó érzés kicsordult belőlem, s úgy 

éreztem, le kell írnom azt a lélekemelő élményt. Meggyőződésem, hogy a Szentlélek ihletett 
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meg, ezt a vallomást azóta is őrzöm. (Ezt egy későbbi számunkban közöljük. Szerk.) Akkor 

frissen megmutattam a Turán szolgáló atyának, aki megilletődve olvasta el. Én pedig nagyon 

hálás voltam, és bebizonyosodott számomra, hogy kellenek ilyen megszépítő élmények az 

életünkben, hogy mindig új lendülettel járjunk tovább az Isten útján. Mert vannak nehéz 

időszakok is, amit átvészelünk, de tudjuk, hogy jönnek jobb napok, és az idő teltével egyre 

jobban rá tudom bízni magamat Istenre. Mindig nagyon jól irányította az életemet. 

Vendéglátói iskolába jártam, elvégeztem a mezőgazdasági szakiskolát is, sokfelé dolgoztam. 

Szeretem az embereket, a vidám társaságot, szeretek énekelni. Régebben a kóruspróbákra is 

jártam, szép emlékeim vannak a fellépésekről. 

Emlékszem, mennyire nem akartam Pécelen lakni, mégis így alakult, időközben 

megszerettem, és a péceliek is engem, sokan ismernek, már teljesen pécelinek érzem 

magam.                                                                                                                Óváriné Rózsika 

 

 

Isten az instagramon 

 

A Hírlevél egyik korábbi számában megjelent írást olvasva az utóbbi időben sokat 

foglalkoztatott az engesztelés gondolata. Minap egy egyszerű kis hétköznapi esemény 

kapcsán újszerűen kezdtem látni ezt a fogalmat. 

Mostanában a kávéhoz nem használok cukrot, s egy alkalommal, mikor nem volt nálam 

édesítőszer, arra gondoltam, fölajánlhatnám engesztelésül, hogy keserűn iszom meg. Abban 

a pillanatban bevillant a minap Hodász András atya által instagramon megosztott idézet 

Jeremiás prófétától, ami akkor nagyon megindított: „Ha nem hallgattok intő szómra, titokban 

sírok majd gőgötök miatt” mondja az Úr. 

Ugyanis azon gondolkodtam korábban, hogyan lehetne az engesztelést ésszerűsíteni, mitől 

lesz számomra az engesztelés ésszerű. Azt gondolom, az engesztelés lényege az Isten iránti 

bizalomban van, vagyis nem kell feltétlenül tudnom minden dolognak a lelki 

következményét, egyszerűen csak megteszek valamit Istenért, Ő pedig azt kezd vele, amit 

akar. Keserűn iszogatva a kávét nagyon nem szeretem, de engesztelő szándékkal folytattam. 

Közben elképzeltem a titokban miattunk síró Istent, Aki látja, hogy én azért vállalom be ezt a 

számomra rosszat, hogy Őneki jobb kedve legyen, s akkor hátha azzal foglalkozik, hogy 

nekem jobb legyen, és Ő jobb kedvre derül azáltal, hogy nekem akar jót. Ez a gondolat 

egészen megédesítette a napomat. A szándékommal pedig Isten biztosan kezd valamit. 

                                                                                                                              Csokonay Anna 

 

Isten éltesse és árassza el bőkezűen kegyelemmel a születés- és névnapjukat, 

házassági évfordulójukat ünneplőket és családtagjaikat, s adja meg nekik mindazt, 

amin keresztül közelebb kerülhetnek Őhozzá! 

 

 


